
GRANOLLERS INFORMA | BUTLLETÍ MUNICIPAL DE GRANOLLERS | JULIOL-AGOST DE 2014 NÚM. 120

22

Els grups municipals opinen
ICV-EUiARemunicipa-

litzar serveis

Durant el cicle de creixement econòmic 
la majoria de partits polítics van predicar 
el dogma de la privatització de serveis 
públics com el millor dels sistemes de 
gestió de les institucions públiques. Per 
endolcir-lo i donar-li un vist d’amabilitat, 
n’hi van dir “externalitzacions.” 
Així, durant les darreres dècades, la ma-
joria d’ajuntaments han “externalitzat” 
tot allò externalitzable, sota el pretext 
que els serveis en mans privades són més 
eficients i econòmics.
La gestió interna en mans públiques, si 
es fa bé i s’hi dedica l’atenció necessària, 
és més barata i eficient que la concessió a 
mans privades. Diversos estudis recen-
tment publicats constaten que la gestió 
de l’aigua de boca en mans públiques 
arriba a ser fins a un 25 % més econò-
mica per a la ciutadania, que quan es 
privatitza. En la mateixa línia, diverses 
entitats i institucions denuncien abusos 
en els marges de benefici empresarial 
de les grans concessionàries de serveis 
públics “externalitzats”, i denuncien 
l’empitjorament dels serveis prestats, que 
repercuteix sempre en la ciutadania. 
És evident, també, la precarització dels 
treballadors d’aquests serveis públics que 
veuen reduïts els seus drets laborals i 
salarials quan el servei “s’externalitza”.
A Granollers són molts i diversos, els 
serveis públics externalitzats, i des d’ICV-
EUiA proposem començar a recuperar 
alguns d’aquests serveis, per dotar-los de 
millor qualitat, per millorar les condi-
cions laborals dels seus treballadors i per 
a repercutir en una rebaixa dels costos 
que aquests serveis representen per a la 
ciutadania de Granollers.
El primer servei que caldria remunicipa-
litzar és el de la neteja dels carrers, que té 
marge de millora qualitativa i d’estalvi de 
costos, sense empitjorar-ne les condi-
cions. Hi ha suficients experiències en el 
nostre entorn de com un sistema públic 
de neteja és més efectiu i més econòmic 
que un de privat. Per què a Granollers 
seguim pagant més? 

Josep Casasnovas Vaquero
Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EUiA

AGInversions a
Granollers

Granollers destinarà gairebé 1,9 milions 
d’euros a inversions complementàries al 
2014. En total, seran més de 8 MEUR. Una 
bona notícia, en tant que les inversions 
generen ocupació i milloren l’aspecte de la 
nostra ciutat. 
Però des d’ERC-Acció Granollers seguim 
pensant que l’equip de govern no té una 
idea clara del Granollers de futur que volen 
i, en conseqüència, estan construint la ciutat 
a pedaços, sense cap disseny des d’una pers-
pectiva global.
A ERC-Acció Granollers, en canvi, creiem 
en un projecte de ciutat compartit que miri 
al futur i que faci de la nostra una ciutat 
harmònica i endreçada. Volem una ciutat 
mediterrània, sensible, creativa i per fer-la a 
peu, de mida humana, i on tothom s’hi senti 
a gust.
Volem sentir-nos encara més orgullosos de 
ser granollerins i granollerines i per això 
també reclamem que s’exerceixi la seva 
capitalitat de forma desacomplexada, una 
capitalitat que ha de tenir com a base la 
participació dels seus ciutadans i ciutadanes 
i que ha de permetre que les grans decisions 
es prenguin conjuntament: volem uns pres-
supostos participatius de debò i dissenyar i 
decidir sobre aquells projectes que puguin 
canviar la nostra ciutat.
D’altra banda, tal i com vaig explicar al Ple, 
esperem que aquestes inversions comple-
mentàries realment serveixin per fer inversió, 
i que no es quedin al calaix, com acostuma a 
passar any rere any. I és que fa temps venim 
advertint que només ens gastem un 60 % de 
les inversions pressupostades. I, a més a més, 
en moltes ocasions s’incrementen partides 
d’inversions concretes de forma considera-
ble per acabar gastant menys del que es va 
pressupostar inicialment.
Per exemple, al maig es va aprovar incremen-
tar en 345.000 € la partida en renovació 
d’enllumenat públic per generar estalvi ener-
gètic, que se sumen als 300.000 € ja previs-
tos. En total, 645.000 €. Al 2013, però, es 
va aprovar una inversió prevista de 300.000 
€, que es a incrementar posteriorment fins 
als 485.269,52 €. Però el que finalment van 
gastar va ser 243.310 €, una xifra inferior a 
allò inicialment previst. I aquesta no és pas 
una excepció.

Pep Mur i Planas
Portaveu d’Acció Granollers
(ERC, RCat, Gi i JERC)
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